National Taipei University of Education 2025 Academic Year – Tuition and Other Applicable Fees for Students in Daytime Programs (For Mainland Chinese and International Students)

1. Fees for Undergraduate Students (For Mainland Chinese and International Students) Currency : NTD

Denentra ente	Departments (Charged according to the standards as	Departments (Charged according to the standards as
Departments	College of Humanities)	College of Science)
	*Department of Education	*Department of Music,
	*Department of Language and Creative	
		*Department of Arts and Design *Department of Physical Education
		*Department of Science Education
	*Department of Early Childhood and	*Department of Mathematics and
Fees	Family Education	Information Education
	*Department of Psychology and Counseling	*Department of Computer Science *Department of Digital Technology
	*Department of Children English	Design
	Education	8
	*Department of Educational	
	Management *Demostration of Cultural and Creative	
	*Department of Cultural and Creative Industries Management	
Tuition	37, 700	39, 900
Miscellaneous Fee	8,000	13, 300
Total	45, 700	53, 200
Credit Fee – Undergraduate	2,340	
Programs (per credit)		
Keyboard Instrument and Facility Maintenance fee	630	
Computer and Internet		
access fee	330	
Undergraduate individual		
instruction fee for	9, 500	
Department of Music (per credit)		
Group insurance fee	239	
T montaneo 100	209	

Note:

(A) All students are expected to turn in group insurance, computer and Internet access fees each semester.

(B) The group insurance is not compulsory. If the students choose not to take part in the group insurance, the parents or the students (reaching the age of majority) shall sign the affidavit for verification to Division of Housing Service. If the students apply for leave of absence or are expulsive before the registration day, the group insurance paid for the semester will be refunded. Only the students who apply for leave of absence still have the rights for insurance enrollment; they can decide to enroll in or not. According to the contracts, school shall send the enrollment list and insurance fee to the insurance company within a period of 45 days after school starts every semester. The period of coverage can be retroactive effect from the start of semester. The insurance company can refuse to compensate for any damage if the students fail to meet the deadline for

payment. Therefore, the students who make a fee payment after the deadline cannot enroll in or get the refund of group insurance.

- (C) Exchange students shall still pay the full tuition and miscellaneous fees of NTUE during their overseas exchange period.
- (D) undergraduate extension students with 9 credits or less will also pay the full miscellaneous fee, credit-hour fee (NT\$1,170 per credit), computer and Internet access fee and group insurance; those with 10 credits or more will pay the full tuition and miscellaneous fees. If a course is a 0-credit course, it will be charged with the fee of 1 credit.
- (E) During the 1st stage of enrollment, undergraduate program students of Department of Music shall pay the individual instruction fee based on their elected majoring instrument (1 credit); upon the 2nd stage of enrollment, students shall pay the minoring individual instruction fee based on their result of course selection (minor courses are counted as 0.5 credit). If music is a double major subject or a minoring subject, aside from credit-hour fee charges, the individual instruction fee for undergraduate students of Department of Music shall also apply.
- (F) All students of the Department of Music and students studying 'Keyboard' and 'Music' will pay additional Keyboard Instrument and Facility Maintenance fee of NT\$630 per semester.

國立臺北教育大學

114 學年度日間學制學雜費及各項費用收費標準

(適用陸生及外國學生)

一、學士班收費標準(適用陸生及外國學生)

幣別:新台幣

學系資料	學系名稱 (以文學院標準收費)	學系名稱 (以理學院標準收費)
收費項目	教育學系、 語文與創作學系、 社會與區域發展學系、 幼兒與家庭教育學系、 心理與諮商學系、 兒童英語教育學系、 教育經營與管理學系、 文化創意產業經營學系	音樂學系、 特殊教育學系、 藝術與造形設計學系、 體育學系、 自然科學教育學系、 數學暨資訊教育學系、 資訊科學系、 數位科技設計學系
學費	37, 700	39, 900
雜費	8,000	13, 300
小計	45, 700	53, 200
大學部學分費(1學分)	2, 340	
樂器鍵盤及設備維護費	630	
电脑及网路通讯使用费	330	
音樂學系學士班音樂指 導費(1學分)	9, 500	
團體保險費	239	

註:

- (一) 全校學生每學期均應繳交團體保險費、電腦及網路通訊使用費。
- (二)學生團體保險為非強制性保險,同學若選擇不參加學生團體保險時,應由家長或本人(已成年)簽署切結書送 生輔組存查。註冊日前辦理休學或退學時,當學期已繳之保險費方予退費。惟休學同學仍具有加保權益,可 選擇是否加保。依合約本校每學期開學後45天內應送交加保名單及保費予保險公司,保險期間追溯自學期開 始時生效,逾期保險公司將拒絕給付各項損害,故逾催繳期限方繳費的同學,無法加保亦無法退費。
- (三) 出國交換學生於出國交換期間應繳交本校全額學雜費及各項費用。
- (四)經本校106.12.27 第147 次行政會議審議通過,延修生在9學分以下者(含9學分),收取全額雜費、學分費 (每1學分1,170元)、電腦及網路通訊使用費及團體保險費;在10學分(含)以上者,則收取全額學雜費。如 該課程為0學分,則以1學分收費。
- (五)音樂學系學士班學生第1階段先收取術科主修音樂指導費(1學分),第2階段於加退選結束後,再依選課結 果收取副修音樂指導費(每項副修為0.5學分)。音樂輔系主(副)修除收取學分費,並比照音樂學系學士班學 生收取音樂指導費。
- (六)音樂學系全部學生及修習「鍵盤樂」及「音樂」之學生每學期均需繳納樂器鍵盤及設備維護費 630 元。

2. Fees for Master Students (For Mainland Chinese and International Students)

Currency : NTD

\backslash	Departments	Departments
$\langle \rangle$	(Charged according to the standards as	(Charged according to the standards as
$\langle \rangle$	College of Humanities)	College of Science)
Departments	*Department of Educational Management - Master's Program in Educational Policy and Management *Graduate School of Culture and Education Law	
	*Graduate School of Curriculum and Instructional Communications Technology - Master's Program in Curriculum and Instruction	Education-Master's Program in Artificial Intelligence and Information Education *Department of Science Education -Master's Program
	*Department of Social and Regional Development - Master's Program *Department of Early Childhood and Family	*Graduate School of Curriculum and Instructional Communications Technology -Master's Program in Educational
Fees	Education - Master's Program *Department of Psychology and Counseling -	Communications and Technology *Department of Physical Education
	Master's Program *Department of Education-Master's Program in Educational Innovation and Evaluation	-Master's Program *Department of Special Education -Master's Program
	*Department of Education -Master's Program in Life Education	*Department of Special Education -Master's Program in Early Intervention
	*Department of Children English Education - Master's Program in English Education	Services *Department of Arts and Design
\backslash	*Graduate School of Taiwanese Culture	-Master's Program
\backslash	*Department of Language and Creative Writing -	
\backslash	Master's Program *Department of Language and Creative Writing -	*Department of Computer Science -Master's Program
$\langle \rangle$	Master's Program in Teaching Chinese as a	*Department of Digital Technology Design
$\langle \rangle$	Second Language	-Master's Program in Toy and Game Design
$\langle \rangle$	*Department of Cultural and Creative Industries Management -Master's Program	*MA in Critical and Curatorial Studies of Contemporary Art
$\langle \rangle$	*Master's Program of Business Administration	*International Master's Program of Learning
	in South East Asia	and Instruction
Tuition	37, 700	39, 500
Miscellaneous Fee	8,000	13, 100
Total	45, 700	52, 600
Credit Fee –Master's Program (per credit)	2, 920	
Graduate individual instruction		
fee for Department of Music	9, 500	
(per credit)		
Thesis advisor and oral		
	13, 500	
examination fee–Master's	13, 500	
examination fee–Master's Program	13, 500	
	13, 500 	

Note:

(A) All students are expected to turn in group insurance, computer and Internet access fee each semester.

(B) The group insurance is not compulsory. If the students choose not to take part in the group insurance, the parents or the students (reaching the age of majority) shall sign the affidavit for verification to Division of Housing Service. If the students apply for leave of absence or are expulsive before the registration day, the group insurance paid for the semester will be refunded. Only the students who apply for leave of absence still

have the rights for insurance enrollment, they can decide to enroll in or not. According to the contracts, school shall send the enrollment list and insurance fee to the insurance company within a period of 45 days after school starts every semester. The period of coverage can be retroactive effect from the start of semester. The insurance company can refuse to compensate for any damage if the students fail to meet the deadline for payment. Therefore, the students who make a fee payment after the deadline cannot enroll in or get the refund of group insurance.

- (C) Exchange students shall still pay the full tuition and miscellaneous fees of NTUE during their overseas exchange period.
- (D) Master's program students of Department of Music studying practical courses, in addition to their credit-hour fee, will need to pay the individual instruction fee of NT\$9,500 (per credit).
- (E) The credit fee at other universities may include thesis advisor and oral examination fee. However, NTUE's thesis advisor and oral examination fee is handled in accordance with the principle of "user pay" and "dedicated funds for dedicated purpose". Therefore, during the study period, postgraduate students need to pay thesis advisor and oral examination fee for the major with the same fee standards for College of Humanities and College of Science, the payment will be collected during the 1st semester of the 2nd year on the Master's course. The students approved to study Master's program in accordance with "Guidelines for Undergraduate Students Studying Master's Degree Program Courses" shall pay thesis advisor and oral examination fee 1st semester of the 1st semester s
- (F) 1st and 2nd year Master's students will pay the full tuition and miscellaneous fees(4 semesters); from the 3rd year onwards, students with 9 credits or less shall only pay the credit-hour fee, the students who enroll during or after 2018 Academic Year with 9 credits or less shall also pay the full miscellaneous fees from the 3rd year onwards; those with 10 credits or more shall pay the full tuition and miscellaneous fees. If a course is a 0-credit course, it will be charged with the fee of 1 credit (Except for thesis).
- (G) Master's degree students who are approved for early registration are charged full tuition and miscellaneous fees for the four semesters after admission for the master's program. Beginning in the 5th semester, those taking 9 or fewer credits are charged for tuition; those taking 10 or more credits are charged for the full tuition and miscellaneous fee amount. Courses worth 0 credits (other than thesis courses) are charged as per 1 credit. With students admitted beginning in the 2018 academic year, beginning with the 5th semester, those taking 9 or fewer credits are charged the full miscellaneous fee amount.

學系資料 收費項目	學系名稱 (以文學院標準收費) 教育經營與管理學系教育政策與管理 碩士班、 文教法律研究所、 課程研究所、 課程與教學傳播科技研究所課程與教 學碩士班、 社會與教學傳播科技研究所課程與教 學領查士班、 社會與家庭教育學系碩士班、 幼兒理與諮商學系碩士班、 幼兒理與認商學系碩士班、 教育學系生命教育碩士班、 教育學系生命教育碩士班、 教育學系生命教育碩士班、 是灣文化研究所、 語文與創作學系華語文教學碩士班、 主文與創作學系華語文教學碩士班、 主文與創作學系華語文教學碩士班、	學系名稱 (以理學院標準收費) 數學暨資訊教育學系數學教育碩士 班數學暨資訊教育學系太工智慧與資 訊教育學系人工智慧與資 訊教育學系碩士班、 自然科學教育學系碩士班、 書程與教學傳播科技研究所教育傳播 與科技碩士班、 體殊教育學系碩士班、 體殊教育學系碩士班、 特殊教育學系碩士班、 特殊教育學系碩士班、 著訊科學系碩士班、 資訊科技設計學系玩具與遊戲設計 碩士班 當代藝術評論與策展研究全英語碩 士學位學程
 學費	37, 700	學習與教學國際碩士學位學程 39,500
<u> </u>	8,000	13, 100
小計	45, 700	52, 600
碩士班學分費 (1學分)	2, 920	
音樂學系碩士班音樂指導費(1學 分)	9, 500	
碩士班論文指導與口試費	13, 500	
電腦及網路通訊使用費	330	
團體保險費	239	

註:

- (一) 全校學生每學期均應繳交團體保險費、電腦及網路通訊使用費。
- (二)學生團體保險為非強制性保險,同學若選擇不參加學生團體保險時,應由家長或本人(已成年)簽署切結書送生輔 組存查。註冊日前辦理休學或退學時,當學期已繳之保險費方予退費。惟休學同學仍具有加保權益,可選擇是否加 保。依合約本校每學期開學後45天內應送交加保名單及保費予保險公司,保險期間追溯自學期開始時生效,逾期 保險公司將拒絕給付各項損害,故逾催繳期限方繳費的同學,無法加保亦無法退費。
- (三) 出國交換學生於出國交換期間應繳交本校全額學雜費及各項費用。
- (四)音樂學系碩士班學生若修習術科課程,除學分費外並需額外繳交音樂學系碩士班音樂指導費(每1學分)9,500元。
- (五)本校並未如部分他校收取學分費做為論文指導與口試費,本校研究生論文指導與口試費係依使用者付費、專款專用之原則訂定,研究生在學期間繳交主修系所論文指導與口試費,不分文學院或理學院收費標準,於碩士班二年級上學期時繳交。依本校「學士班學生修讀碩士班課程要點」而就讀碩士班者,碩士班於一年級上學期時繳交論文指導與口試費。
- (六)碩士班1~2年級收取全額學雜費(4個學期);3年級起,9學分(含)以下者收取學分費,10學分(含)以上則收取 全額學雜費,0學分之課程(除論文以外)以1學分收費;經本校106.12.27第147次行政會議審議通過,自107學年 度起入學學生,3年級起修習9學分(含)以下者加收全額雜費)。
- (七)經核准提前註冊入學之碩士班學生,入學後碩士班4個學期收取全額學雜費;第5學期起,9學分(含)以下者收取 學分費,10學分(含)以上則收取全額學雜費,0學分之課程(除論文以外)以1學分收費;自107學年度起,入學學生 第5學期起修習9學分(含)以下者加收全額雜費。

3. Fees for Doctoral Students (For Mainland Chinese and International Students)

Currency	:	NTD
----------	---	-----

Departments Fees	Departments (Charged according to the standards as College of Humanities) *Department of Educational Management - Doctoral Program in Educational Policy and Management *Graduate School of Curriculum and Instructional Communications Technology -Doctoral Program	Departments (Charged according to the standards as College of Science) *Department of Science Education -Doctoral Program *Department of Arts and Design -Doctoral Program in Inter-disciplinary Study of Art
Tuition	37, 900	40, 500
Miscellaneous Fee	8, 300	13, 500
Total	46, 200	54,000
Credit Fee –Doctoral Program (per credit)	2, 920	
Thesis advisor and oral examination fee–Doctoral Program	17, 500	
Computer and Internet access fee	330	
Group insurance fee	239	

Note:

(A) All students are expected to turn in group insurance, computer and Internet access fee each semester.

- (B) The group insurance is not compulsory. If the students choose not to take part in the group insurance, the parents or the students (reaching the age of majority) shall sign the affidavit for verification to Division of Housing Service. If the students apply for leave of absence or are expulsive before the registration day, the group insurance paid for the semester will be refunded. Only the students who apply for leave of absence still have the rights for insurance enrollment, they can decide to enroll in or not. According to the contracts, school shall send the enrollment list and insurance fee to the insurance company within a period of 45 days after school starts every semester. The period of coverage can be retroactive effect from the start of semester. The insurance company can refuse to compensate for any damage if the students fail to meet the deadline for payment. Therefore, the students who make a fee payment after the deadline cannot enroll in or get the refund of group insurance.
- (C) Exchange students shall still pay the full tuition and miscellaneous fees of NTUE during their overseas exchange period.
- (D) The credit fee at other universities may include thesis advisor and oral examination fee. However, NTUE's thesis advisor and oral examination fee is handled in accordance with the principle of "user pay" and "dedicated funds for dedicated purpose". Therefore, during the study period, Doctoral students need to pay thesis advisor and oral examination fee for the major with the same fee standards for College of Humanities and College of Science, the payment will be collected during the 1st semester of the 3rd year on the Doctoral course. The students approved to study Doctoral program in accordance with "Guidelines for Direct Admission into Doctoral Degree" shall pay thesis advisor and oral examination fee during the 1st semester of the 2nd year on the Doctoral course.
- (E) 1st and 2nd year Doctoral students will pay the full tuition and miscellaneous fees(4 semesters); from the 3rd year onwards, students with 9 credits or less shall only pay the credit-hour fee, the students who enroll during or after 2018 Academic Year with 9 credits or less shall also pay the full miscellaneous fees from the 3rd year onwards; those with 10 credits or more shall pay the full tuition and miscellaneous fees. If a course is a 0-credit course, it will be charged with the fee of 1 credit (Except for thesis).
- (F) Doctoral students who are approved for early registration are charged full tuition and miscellaneous fees for

the four semesters after admission for the doctoral program. Beginning in the 5th semester, those taking 9 or fewer credits are charged for tuition; those taking 10 or more credits are charged for the full tuition and miscellaneous fee amount. Courses worth 0 credits (other than thesis courses) are charged as per 1 credit. With students admitted beginning in the 2018 academic year, beginning with the 5th semester, those taking 9 or fewer credits are charged the full miscellaneous fee amount.

三、博士班收費標準(適用陸生及外國學生)

幣別:新台幣

學系資料	學系名稱 (以文學院標準收費)	學系名稱 (以理學院標準收費)
	教育經營與管理學系教育政策與管理 博士班、 課程與教學傳播科技研究所博士班	自然科學教育學系博士班、 藝術與造形設計學系藝術跨域整合博 士班
收費項目		
學費	37, 900	40, 500
雜費	8, 300	13, 500
小計	46, 200	54,000
博士班學分費	2,920	
博士班論文指導與口試費	17, 500	
電腦及網路通訊使用費	330	
團體保險費	239	

註:

- (一)全校學生每學期均應繳交團體保險費、電腦及網路通訊使用費。
- (二)學生團體保險為非強制性保險,同學若選擇不參加學生團體保險時,應由家長或本人(已成年)簽署切結書送 生輔組存查。註冊日前辦理休學或退學時,當學期已繳之保險費方予退費。惟休學同學仍具有加保權益,可 選擇是否加保。依合約本校每學期開學後45天內應送交加保名單及保費予保險公司,保險期間追溯自學期 開始時生效,逾期保險公司將拒絕給付各項損害,故逾催繳期限方繳費的同學,無法加保亦無法退費。
- (三) 出國交換學生於出國交換期間應繳交本校全額學雜費及各項費用。
- (四)本校並未如部分他校收取學分費做為論文指導與口試費,本校研究生論文指導與口試費係依使用者付費、專款專用之原則訂定,研究生在學期間繳交主修系所論文指導與口試費,不分文學院或理學院收費標準,於博 士班三年級上學期時繳交。依本校「學生逕修讀博士學位要點」而就讀博士班者,博士班於二年級上學期時 繳交論文指導與口試費。
- (五)博士班1~2年級收取全額學雜費(4個學期);3年級起,9學分(含)以下者收取學分費,10學分(含)以上則 收取全額學雜費,0學分之課程(除論文以外)以1學分收費;經本校106.12.27第147次行政會議審議通過,自 107學年度起入學學生,3年級起修習9學分(含)以下者加收全額雜費)。
- (六)經核准提前註冊入學之博士班學生,入學後博士班4個學期收取全額學雜費;第5學期起,9學分(含)以下 者收取學分費,10學分(含)以上則收取全額學雜費,0學分之課程(除論文以外)以1學分收費;自107學年度 起,入學學生第5學期起修習9學分(含)以下者加收全額雜費。